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ROZSVĚCENÍ VÁNOČNÍHO STROMU 

Letos jsme zahájili vánoční čas rozsvícením 
vánočního stromu v sobotu 2. prosince. Program 
otevřel ve čtrnáct hodin vánoční jarmark. 
  

Jestli jsme si v předchozích sedmi ročnících 
stěžovali na absenci sněhu, který by přispěl k dokonalé 
vánoční náladě, letos nám ho příroda dopřála takovou 
měrou, že až komplikoval dopravu do Radíkova. 
 

Nic však nakonec nezastavilo slavnostní 
zahájení a vystoupení zpěvaček dívčího pěveckého 
sboru Kassiopea. 

Závěr vzal do svých rukou Honza Rudický a za 
podpory přítomných rozsvítili vánoční strom, v jehož 
světle pokračoval příjemný večer. 
  

Svítící stromeček a výzdoba na hasičské 
zbrojnici nám bude na období několika týdnů 
připomínat krásný čas Vánoc i vstup do Nového roku 
2024. 
 

(kl) 

 

RADÍKOVSKÝ MIKULÁŠ 

Mikuláš, Anděl a Čert oživili Radíkov 

v zasněženém večeru. 

Pátého prosince večer se Radíkov 

proměnil v pohádkovou scenérii, když do našich 

ulic zavítali Mikuláš s Andělem a Čertem. 

Atmosféra sněhu dokreslila kouzelnou náladu, 

zanechávajíc vzrušené úsměvy na tvářích dětí 

i dospělých. Všichni tři hosté byli důstojně 

oblečeni a přinesli s sebou nejen radost, 

ale i poučení pro ty nejmenší do čtrnácti 

domovů. Organizace návštěv byla skvěle 

promyšlená a děti byly nadšené i plné obav, 

když se zvon ozýval v ulicích a potom u dveří. 

Každá zastávka byla plná očekávání a štěstí, 

zanechávajíc nezapomenutelné dojmy. 
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"Mikuláš s Andělem a Čertem udělali tento večer nezapomenutelným. Vidět dětské tváře plné radosti bylo 

úžasné," uvedl místní obyvatel, který se podílel na organizaci této krásné události. Vybrané finanční příspěvky 

budou věnovány SDH na dětské aktivity. 

I přes chladný večer byla radost a teplo v srdcích všech, kteří se této události zúčastnili. Doufejme, že tato 

tradice bude pokračovat i v dalších letech, aby i nadále přinášela úsměvy a radost v naší obci. 

(jb) 

 

OHLÉDNUTÍ ZA ROKEM ČINNOSTI NOVÉ KOMISE 

Každé čtyři roky, s volbami do zastupitelstva, se částečně změní složení Komise městské části 

v Radíkově. Tentokrát se v komisi objevilo víc nových tváří, než tomu bylo v minulých cyklech a to celá 

polovina z osmičlenného týmu. Pozitivní změnou je snížení věkového průměru. Čtyři členové jsou současně 

členy Sboru dobrovolných hasičů, což podtrhuje spolupráci a provázanost těchto dvou subjektů. Komise 

plynule navázala na běžné činnosti vyplývající ze statutu. Za uplynulý rok jsme měli možnost čerpat 

prostředky na opravy komunikací ve stejné výši jako v minulých letech. Byla opravena vozovka v ulici 

Přehradní a na ulici Malinovského na vjezdu do Radíkova. Z fondu na tzv. estetizaci byl pořízen venkovní stůl 

na stolní tenis a provedeny další drobné opravy. Jedna z nich je první etapa úpravy čekárny a to otevření čelní 

strany pro lepší přehled o dění uvnitř. V následujícím roce bude úprava dokončena. Také pokračovala 

spolupráce s dobrovolnými hasiči ve formě spoluúčasti na akcích pro naše obyvatele. Komise vydává už 

dvacátý sedmý rok Zpravodaj, od druhého čísla ročníku 2023 došlo ke změně z původní autorské 

(a distribuční) dvojice Jan Zvěřina – Jan Bednář na nové členy. Hlavní postavou se stal Jan Ambrož 

a s roznášením mu pomáhá Oto Kaděrka. Zpravodaj také změnil logo, jehož autorem je Milan Obenaus.  

Co se nám zatím příliš nepodařilo, je zvýšit objem pracovních hodin zaměstnance Technických služeb 

města Olomouce. Pro Radíkov pracuje zaměstnanec jen jednu směnu v týdnu. Zvýšení počtu pracovních 

hodin je závislé na financích a ty město nechce dát. Argumentuje tím, že v Radíkově probíhá pravidelné strojní 

čištění, častější než v minulosti, sečení trávy a zimě odklízení sněhu jak z vozovek, tak z chodníků. Další věc, 

která se nám nedaří, je přimět některé obyvatele a chataře, aby v letním období o víkendech, alespoň 

v odpoledních hodinách od pátku do neděle, nechali odpočinout svoje hlučné stroje na sekání trávy a řezání 

dřeva. Oficiálně se tyto činnosti nedají zakázat a ohleduplnost k většině obyvatel se nedá nařídit. 

Dále je třeba zmínit, že s novým vedením města se podařilo významným způsobem posunout 

k realizaci léta připravovanou rekonstrukci víceúčelové budovy, kde je hasičská zbrojnice, zasedací místnost 

komise, knihovna, detašované pracoviště magistrátu a klub seniorů. K tomu bylo v roce 2020 na základě 

projektové dokumentace vydané územní rozhodnutí. V programovém prohlášení je zakotveno dokončení 

rekonstrukce budovy do konce volebního období. V současné době probíhají práce na projektové 

dokumentaci pro inovované územní rozhodnutí na základě změn v původní koncepci, které inicioval Aleš 

Morbitzer. Milan Obenaus k tomu během neskutečně krátké doby zpracoval studii, z níž vychází projekční 

firma. V průběhu příštího roku, po vydání nového územního rozhodnutí, bude zpracovaná projektová 

dokumentace pro stavební povolení, vydané stavební povolení a bude vybraná firma pro realizaci stavby. 

Z toho plyne, že stavba bude zahájena v roce 2025. 

V následujícím roce očekáváme, že budeme mít možnost čerpat finanční prostředky ve stejné výši 

jako letos. V průběhu ledna a února máte možnost navrhnout, co by se dalo zlepšit v naší obci, zejména 

z fondu na estetizaci. 

(jb) 
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SDH RADÍKOV 

Okrsková soutěž Chválkovice 

V sobotu 30. záři se naše jednotka zúčastnila tradičního základního kola okrskové soutěže konané ve 
Chválkovicích, v místním sportovním areálu. Sportovní družstvo SDH Radíkov se sestávalo z těchto členů: 
Pavel Snášel, Tomáš Hudec, David Tietze, Tomáš Snášel, Mirek Řezníček, Ondra Langer, Sklenář Filip. 
 

Soutěžilo se v disciplínách  Štafeta 
4x100m přes překážky a požární útok. 
 

Štafety běžela hasičská omladina 
a nevedla si vůbec špatně. První pokus 
v požárním útoku byl neplatný. Čas druhého 
pokusu si, naši fandové, zapamatujte. 
Protože 17,6 s byl nejlepší čas naší letošní 
sportovní sezóny. 
 
Celkově jsme skončili druzí z celkem osmi 
družstev. 

 
 

 
 
Memorial Radka Zapletala 
 

V sobotu 7. října se konal další ročník speciální 

soutěže hasičských týmů magistrátu města Olomouce. 

Na Lazecké střelnici jsme se sešli, abychom si 

připomenuli našeho kamaráda Radka Zapletala. 

Na jeho památku a ke cti jeho práci se každoročně schází 

členové zásahových jednotek, aby se neformálně setkali, 

zavzpomínali a také zhodnotili uplynulé období. 

Letos se soutěžilo, stejně jako v loni ve střelbě. 

Každý sbor postavil 5-ti členné družstvo. Za nás nastoupili 

- Pavel snášel, Milan Černohouz, Tomas Hudec, Tomáš 

Snášel a Filip Sklenář. Začalo se nástupem a krátkou 

vzpomínkou, kdy pracovníci MmOl – Jan Langer a Naďa 

Nevrlá vzpomněli na svého kolegu, poděkovali přítomným 

za práci a energii, kterou věnují pro ostatní a zároveň 

představili pravidla soutěže a průběh následujícího 

odpoledne. 

Soutěžilo se ve střelbě na terč z rakouské pistole 

Glock 17. Loňské druhé místo jsme bohužel neobhájili, 

ale bojovali jsme statečně a za páté místo z osmi družstev 

jsme se stydět nemuseli . 

Po soutěži jsme si mohli vyzkoušet střelbu 

z československého samopalu Škorpion a izraelského 

samopalu Uzi. 

I přes rivalitu v soutěžích se při následujícím 

občerstvení srdečně debatovalo, probíraly se novinky 

z hasičského i soukromého života. 

Velké poděkování patří pořadatelům za organizaci 

a bohaté občerstvení. 
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Dary od města a kraje 

 

V úterý 28. listopadu velitelé 

zásahových jednotek převzali z rukou 

primátora nové zásahové vybavení. 

 

Město Olomouc vyčlenilo ze svého 

rozpočtu na pořízení zásahového vybavení 

a opravu techniky 405 tisíc korun 

a Olomoucký kraj v rámci dotačního 

programu na podporu jednotek sborů 

dobrovolných hasičů přispěl částkou 301 

tisíc korun. 

(kl) 

 

 

POČASÍ 

Září 

Po mimořádně horkém červenci a srpnu pokračovalo neobvykle teplé počasí i v září. Letošní září bylo 

celosvětově nejteplejší v historii měření, k teplotnímu rekordu směřuje i celý letošní rok. V tomto měsíci 

padaly teplotní rekordy a průměrná teplota byla také extrémně vysoká v porovnání s léty 1961 – 2010, kdy 

byla prům. teplota 14,3 °C, v letech 2011 – 2020 už to bylo 15,6 °C a letošní září dokonce 18,9 °C! Bylo celkem 

24 letních dní. V Radíkově bylo nejtepleji 11.9. po poledni 26,9 °C. Napršelo jen 27,1 mm srážek, což je 39 % 

dlouhodobého normálu. 

Říjen 

Teplotně říjen hodnotíme jako silně nadnormální a srážkově mírně podnormální. Průměrná měsíční teplota 

vzduchu za měsíc říjen 11,1 °C byla o 2,9 °C vyšší než normál 1991–2020. Jedná se tak o třetí nejteplejší říjen 

v období od roku 1961. Nejteplejší den byl 3. říjen s teplotou 22,6 °C. Srážek bylo 45,9 mm, což je 88 % 

normálu. 

Listopad 

Průměrná měsíční teplota vzduchu 4,1 °C byla o 0,6 °C vyšší než normál 1991–2020. Nejteplejší den byl 2. 

listopad s 10,2 °C. Měsíční úhrn srážek 76,9 mm představuje 140 % normálu 1991–2020.  Přesto je hladina 

spodních vod hluboko pod normálem. První tři dekády byly nadprůměrně teplé a ani poslední nedokázala 

shodit stromům listí. 

Zajímavým jevem byl směr větru. U nás převažuje severozápadní směr, ale letošní podzim vanul v drtivé 

většině od jihu. 

(jb) 
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KLUB SENIORŮ 

 
Blíží se závěr roku a tak se můžeme ohlížet za 

uplynulým období. Celé čtvrtletí nám všem přálo počasí tak 

nám to bylo  moc milé. Opravdu na krásné sluneční dny rádi 

vzpomínáme, zvláště když celý kraj již zdobí  sněhová 

přikrývka a my jsme v teple. 

 

          Den seniorů byl opět řádně oslaven. Konalo se 

představení v Moravském divadle a také pěkný koncert v sále 

ve společenském domě U parku. Na mši svaté na Svatém 

Kopečku byla sice malá účast, ale stále to mělo správný 

náboj. 

 

             V polovině září jsme si udělali pěknou vycházku směr 

Bukovany a Bystrovany, která skýtá nevšední zážitky a ten 

směr po sluníčku nám vyhovuje. 

 

Další vycházka vedla skrz Samotišky s cílem návštěvy 

nové cukrárny a kavárny pod názvem: DOBROTY OD DITY. Je 

to sice ve středu obce, ale nám se to zdálo moc 

vzdálené  /i cenově/. 

 

            

V našem klubu zase probíhaly oblíbené oslavy jubilantů, které máme rádi. Také jsme měli úspěšné 

kvízové odpoledne, které nám vždy připraví ochotně naše členka. Teď ještě proběhne návštěva Vánočního 

města jako každý rok - ale tentokrát naší Olomouce. 

 

Po slavnostním ukončení 

všech programů KS se budeme 

těšit  z rodinných setkání. Ovšem 

po odeznění vánoc a řádném 

vykročení do nového roku  vše zase 

půjde dál a dál. 

        Dovolte mi proto všem čtenářům 

Zpravodaje i ostatním  popřát hezké 

Vánoce a v nastávajícím roce hodně 

zdraví a radosti z žití v Radíkově. 

                                                                                                                                     KLUB SENIORŮ  Františka Prášilová 
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Prostor pro občana - komise neodpovídá za obsah ani za případné gramatické chyby a nemusí se s názorem 

ztotožňovat. 

VZKAZ STAROSTLIVÉMU NENECHAVCI, 

který uklidil truhlíky s květinami z okenního parapetu před mrazem. Určitě má dobrý pocit, že se mu 

to povedlo. Ke krádeži došlo v noci z 11. na 12. listopadu. Co k tomu dodat? 

Marie Procházková 

 
SBĚR KOVOVÉHO ODPADU 
 

Pravidelný podzimní sběr železného šrotu proběhl v sobotu 14.10.2023. Možná i díky hezkému počasí 

se brigádníků sešlo hodně, a tak nebyl problém rozdělit se do skupin a vrhnout se do práce.  Zároveň proběhlo 

také zazimování areálu u hřiště a ve 12 hodin jsme již seděli u výborného guláše, vařeného našimi bratry 

hasiči. Děkujeme občanům, že nás i touto formou podporují. Výtěžek ze sběru šrotu slouží k financování 

činnosti našeho sboru. 

            (jb) 

 

Termíny jednání Komise městské části č. 21 Ol.- Radíkov 

Jednání komise jsou veřejná. Termíny:  8.1., 5.2., 11.3. 2024, vždy v 19 hodin Náprstkova1 

 

 
 
 

Hezké prožití Vánočních svátků a vše nejlepší v novém roce 2024 
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